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Başlıktan da anladığımız gi-
bi Güngör Mazlum’un başkanı 
olduğu Yerel Tarih Toplantıları 
yaz aylarında ara verdiği aylık 
toplantılarına yine başlıyor. 

Her ayın ilk cumartesi günü 
saat 14.00'te belediye konfe-
rans salonunda yapılan toplan-
tılarda ilginç konular ele alını-
yor.  

Bu ayki toplantıda konuş-
macı Trakya Üniversitesi Öğre-
tim Görevlisi Dr. Yavuz Güner 
olacak. İşleyeceği konuda, ya-
pılışının 450. yılında Selimiye 
Camii olacak. 

Hocama telefon ederek 
konferansın ana hatlarını öğ-
rendim. İlginizi çekmek ve katı-
lımı sağlamak için madde 
madde yazıyorum. 

1 Camii inşa süreci ve arsa-
sının temini ile ilgili bilimsel in-
celeme. 

2. Mimar Sinan'ın yaşadığı 
dönemde Osmanlı mimarisi ve 
“Ustalık Eserim” ifadesinin açı-
lımı. Camii’de yapılan yenilikçi 
teknikler ve Selimiye Ca-
mii’nin niçin Osmanlı mimari-
sinin zirve eserlerinden biri ol-
duğu. 

3. Camii’nin Mimarı ve sa-
natsal özellikleri. 

4. Selimiye'nin UNESCO 
Dünya Mirası listesine dahil 
edilme süreci ve bunun turizm 
dahil önemi. Camii’de bugüne 
kadar yapılan restorasyon ça-
lışmaları ile gelecekte ki korun-
mak planları. 

5. Osmanlı padişahlarının 
sanatkarlara ve mimarlara sağ-
ladığı destekler ele alınacak. 

6. Selimiye ve benzer Kül-
tür Varlıklarının toplumsal ka-
zanımlara katkısı ve bu değer-
lerin korunması için yapılan 
çalışmaların desteklenmesi 
çağrısı. 

Sevgili okurlarım hakikaten 
bu camii Edirne’mizin tapu se-
netlerinden biridir. Ne demek 
istiyorsun Ercan? Diyebilirsi-
niz. Birileri çıkıp da bu toprak-
lar bizim, atalarımızın toprakla-
rı bize geri verin derse 450 yıl-
dan beri dimdik ayakta olan 
bu eseri sizin de dedeleriniz mi 
yaptı deyiveririz.  

Dile kolay en az 500-600 
yılından beri biz Edirne'deyiz. 
Uzun yıllar Osmanlı hoş görü-
şüyle Yahudiler, Bulgarlar, Yu-

nanlılarla birlikte kardeşçe bir 
arada bu şehirde yaşasak da 
şehrin omurgası hep bizlerdik. 

Yeri gelmişken ben de bir 
şeyler söylemek istiyorum. Es-
kiden Camii yağ kandili ile ay-
dınlatılırmış. Kandillerin alt kıs-
mı su konur üzerine yağ ve fitil 
ilave edilirmiş. Yağın miktarı 
gecenin uzunluğuna bağlı ola-
rak ayarlanır. Yağ bittiğinde fi-
til su çeker ve sönermiş. 

Hatırladığım bir başka bil-
gide camiinin ortasındaki mü-
ezzin mahfili ile ilgilidir. Mahfi-
lin alt kısmına baktığınızda gü-
zel canlı renklerde motifler gö-
receksiniz. Çok dikkatli bakar-
sanız ters lalenin olduğu sütun-
da değil onun arkasındaki sü-
tun tarafında köşede tavanın 
az bir bölümü gibi yağlı boya 
boyalıdır. Kırklı yıllarda bir gö-
revli temiz görünsün diye tava-
nı boyamış. Kenan Evren za-
manında yapılan restorasyon-
da bu boyaları kazımışlar. Ori-
jinal motifleri ortaya çıkarmak-
la çok uğraşmışlar o yüzden de 
o köşede yağlı boyayı bırak-
mışlar öyleydi böyle oldu de-
mek için. Kenan evren deyince 
aklımıza camii açılışına onun 
gelişini hatırladım. O Tam ca-
miiye girerken rahmet Nadi 
Hocam girişin sol tarafındaki 
yükseltiden ellerini şakakların-
da koyup kubbeye doğru öyle 
bir ezan okumaya başladı. Al-
lahu Ekber, Allahu Ekber, …. 
sesleri kubbeye çarpıp perde 
perde yere inerken oluşan ulvi 
hava, hala heyecanlanmama 
sebep oluyor. Doğru hatırlıyor-
sam Nadi Hoca Tansu Çiller 
Başbakan olarak camiiye gel-
diğine de aynı ritüeli yapmıştı. 

Yavuz Güner hocam camii-
nin özellikleri arasında akustik 
konusunu da işleyecektir diye 
düşünüyorum. Bir daha hatır-
latmak istiyorum 5 Ekim Cu-
martesi günü saat 14.00'te Be-
lediye Konferans Salonu’nda 
bekleniyorsunuz.  

Saygılarımla. 
Kalın sağlıcakla.
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Edirne’nin Keşan ilçesinde koyun keçi çiçeği ve şarbon has-
talığı ortaya çıktı. İlçe Kaymakamlığı tüm köy, belde ve mahal-
lelerde ikinci bir emre kadar mera ve su kaynaklarına hayvan-
ların salınmasını yasakladı.  

Edirne’nin Keşan ilçesinde koyun keçi çiçeği ve şarbon has-
talığı görüldü. Keşan Hayvan Sağlığı ve Zabıtası kararı gereği 
tüm ilçe genelinde hayvanların mera ve su kaynaklarına salın-
ması yasaklandı. Keşan Kaymakamı Cemalettin Yılmaz imza-
sıyla yayınlanan açıklamada şu ifadelere yer verildi: “İlçemizde 
ve çevre ilçelerde ortaya çıkan Koyun Keçi Çiçeği ve Anth-
rax(Şarbon) hastalıkları nedeniyle, 27.09.2024 tarih ve 2024/8 
sayılı Keşan İlçesi Hayvan Sağlığı ve Zabıtası Komisyon Kararı-
na istinaden tüm Keşan Köy, Belde ve Mahallelerinde ikinci bir 
emre kadar meralara veya meralarda bulunan su kaynakları ve 
çeşmelere hayvanların salınması ve her türlü hayvan hareketi 
yasaklanmıştır. Yasaklara uymayanlar hakkında 5996 sayılı ka-
nunun ilgili maddesi gereği 73.143 (Yetmişüçbinyüzkırküç) Türk 
Lirası idari para cezası ile cezalandırılacaktır.” 

Haber Selman Eski

Kültür ve Turizm Bakanlığı 
Güzel Sanatlar Genel Müdür-
lüğü Edirne Devlet Türk Müzi-
ği ve Rumeli Müzikleri Toplulu-
ğunca "Erguvan Akşamları" 
adlı konser verildi. 

Topluluğun Türkocağı Cad-
desi'ndeki binasındaki konser-
de topluluğun müdürü ve solist 
Gökçe Bahar Ercan ile solist 
Sebati Balkan sahne aldı. 

Solistler kürdilihicazkar, se-
gah ve hüzzam makamlarında 
Türk müziği eserleri icra etti. 

Ercan, yaptığı açıklamada, 
konser biletlerinin satışa sunu-
lur sunulmaz tükendiğini söyle-
di. 

Yeni sezonda da müzikse-
verlerin konserlere yoğun ilgi 
gösterdiğini belirten Ercan, 
konserlerin hız kesmeden de-
vam edeceğini kaydetti. (aa)

Keşan’da çiçek ve 
şarbon hastalığı!

"Erguvan Akşamları" konserine büyük ilgi



Anayasa bir hukuk sistemi 
içindeki en “üstün” yasa olarak 
ifade edilir. Yani, her şeyin 
“Ana”sı olduğu gibi yasaların 
da Anası var; ANAYASA!                                                                   
Son günlerde ülke gündemin-
deki konulardan birisi de “Yeni 
Anayasa” konusu. Yani, Ana-
yasa değişikliği. Gerek İktidar-
dan, gerekse muhalefetten bu 
konuda çeşitli sesler yükseliyor. 
2024-2025 Adli Yıl Açılış Töre-
ni'nde konuşan Cumhurbaşka-
nı Erdoğan, yeni anayasa için 
mesajlar verdi. Erdoğan, "Tür-
kiye'nin mevcut darbe anaya-
sasından kurtulma vakti gel-
miştir. Yeni anayasa meselesi-
nin önündeki en büyük engel 
ön yargılardır" dedi.  Kimileri 
mevcut Anayasa’nın ilk 4 
maddesinin değiştirilmesi ge-
rektiğini söylerken, kimileri de 
ilk 4 madde “asla değiştirile-
mez” tepkisini gösteriyor.  

Cumhurbaşkanı Erdoğan 
ayrıca,   “Yeni anayasa mese-
lesinin önündeki en büyük en-
gel ön yargılardır" dedi.                                                                                                                                                                                    

12 Eylül askeri müdahalesi-
nin ardından hazırlanan ve 7 
Kasım 1982 tarihindeki halk 
oylamasında kabul edilen 
Anayasa'da bugüne kadar 16 
kez değişiklik yapıldı. Bugün 
ise tartışma konusu olan ilk 4 
maddenin değiştirilemez olma-
sı!                                                                                                                                                                                                                                                 

2017 Türkiye anayasa 
değişikliği referandumu, 
16 Nisan 2017'de gerçekleşen 
halk oylamasıdır. Seçmenler, 
mevcut Türkiye Anayasası'nın 
18 maddesi üzerindeki değişik-
liklerini oyladı. Hükümetteki 
Adalet ve Kalkınma Partisi ve 
kurucularından Cumhurbaşka-
nı Recep Tayyip Erdoğan tara-
fından desteklenen madde de-
ğişiklikleriyle ilgili tartışmalar 
uzun süre devam ettikten son-
ra muhalefetteki Milliyetçi Ha-
reket Partisi'nin (MHP) deste-
ğiyle birlikte meclisten geçirile-
rek halk oylaması kararı alındı. 
Değişiklik paketi, yürürlükteki 
parlamenter sistemin kaldırıla-
rak yerine Başkanlık Sistemi-
nin getirilmesini, Başbakanlık 
makamının ortadan kaldırıl-
masını, meclisteki vekil sayısı-
nın 550'den 600'e çıkarılması-
nı, Hâkimler ve Savcılar Yük-
sek Kurulunun (HSYK) yapı-
sında değişiklikler yapılmasını 

içermektedir. 
12 Eylül darbesinin hemen 

ardından, üyeleri milyonları 
bulan çok sayıda sendika ve 
dernekle bütün siyasal partiler 
kapatılmış; sivil toplumun yeni 
anayasanın yapımına katılımı 
engellenmişti. Anayasa, Devlet 
Başkanı MGK Başkanı Orge-
neral Kenan Evren tarafından 
yapılan tek taraflı bir propa-
gandayla tanıtılmış ve olağan-
üstü koşullarda halkoyuna su-
nulmuştu.  

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
bir başka konuşmasında da 
Anayasa’nın ilk 4 maddesiyle 
ilgili tartışmalara dikkat çeke-
rek, Türkiye'nin ekonomide, 
demokraside, küresel siyasette, 
hak ve özgürlüklerde hedefleri-
ne ulaşabilmesi için yeni ana-
yasaya gereksinim olduğunu 
belirterek, “Tekrar altını çizerek 
söylüyorum. Anayasanın ilk                    
4 maddesiyle ilgili bizim açı-
mızdan herhangi bir tartışma 
yoktur. Özellikle Cumhur İttifa-
kı'nın böyle bir sıkıntısı, böyle 
bir derdi de yoktur" dedi.  

Bir iktidar 22 yıl aralıksız 
görevde olacak ama Ekonomi-
si, Eğitimi, Toplum ahlakı gün 
geçtikçe bozulacak! Emeklisi, 
Asgari ücretle çalışanı gereği 
gibi karnını bile doyuramaya-
cak. Borçlar sürekli artacak ve 
Cennet Vatanımızda halkın bir-
çoğu Cinnet getirir hale gele-
cek!  Bu sistem ile “Anayasa” 
da değiştirilse,  “Babayasa” da 
yapılsa sorunlar çözülmez! Ül-
kede önce “Hukuk Güvenliği” 
ve “Adil Yargılanma” olmalı. 

Özetle, herkese hak ettiğini 
veren ve insanca yaşam sağla-
yacak Adil bir Düzen Anayasa-
sına ihtiyaç var! 

Anayasa’nın ilk 4 maddesi 
tartışılıyor! Bu Anayasayı, ve 
ilk 4 maddesini koyanlar kim? 
Ülkeyi yönetenler, yani insan-
lar! Ayni insanlar, toplumun 
saadet ve selameti için Allah’ın 
koyduğu yasaları değiştiriyor-
lar da, kendi koydukları ana-
yasa maddelerinin değiştiril-
mesine neden itiraz ediyorlar? 
Akıllara bu soru geliyor!                                    
Elbette, ister ilk 4 madde olsun 
isterse başka maddeler, ülke-
nin ve toplumun yararına ise 
neden değiştirilsin? 

Bu güne kadar yapılan 
Anayasalarla Analar da Baba-

lar da adeta “yas”a (üzüntü) 
büründü! 

Allah (cc), insanların ırz, 
namus ve neslinin korunması 
için “zina”yı haram kılmış, suç 
saymış! İnsanların can emniye-
tini sağlamak için “idam” ceza-
sını koymuş! Malının korunma-
sı için “Faiz”i yasaklamış, ver-
ginin zenginden/gücü yeten-
den alınmasını emretmiş!  Ama 
toplumu yönetenler, Allah’ın 
koyduğu kanun ve kuralları 
kâle almıyor ve kaldırıyor, Zina 
suç olmaktan çıkarılıyor, İdam 
cezası da kaldırılıyor! Ne oldu? 
8-10 yaşındaki kız çocuklarına 
bile ahlaki istismarlar arttı, in-
san katliamları çoğaldı! 

Günümüz Hıristiyan Avru-
pa’sında “krallık” hala devam 
ediyor, bizde ise “Padişahlık” 
kaldırıldı! 

Hıristiyan âleminde “Papa-
lık” hala devam ediyor, ama 
bizde “Hilafet” kaldırıldı! Kal-
dırıldı da ne oldu?                                                      

 
Yavuz Mercan, 

23.08.2024 tarihli Milli 
Gazete’de öyle diyor; 

Biz Müslümanız! 
Biz Müslüman’ız, Güneş gi-

bi doğar, Karanlığı boğar, Işık 
saçarız! 

Biz Müslüman’ız, Gün gelir 
Fatih olur, Bizans'a karşı durur, 
Fethe koşarız! 

Biz Müslüman’ız, Elimizde 
Kur'an, Kalbimizde iman, Yol-
lar açarız! 

Biz Müslüman’ız, Hayra 
motor olur, Şerre karşı durur, 
Şirkten kaçarız! 

Biz Müslüman’ız, Gemileri 
yakar, Önümüze bakar, Endü-
lüs'e çıkarız! 

Biz Müslüman’ız, Atımızdan 
iner, Önümüzde Peygamber, 
Çöller aşarız! 

Biz Müslüman’ız, Hak'tan 
dönmez, Korkudan ölmez, Za-
limle savaşırız! 

Biz Müslüman’ız, Zulme 
baş kaldırır, Mazlumu ipten al-
dırır, Öldürmez yaşatırız! 

Biz Müslüman’ız, Yolumuz-
da duran, Bize tuzaklar kuran, 
Şeytanları taşlarız! 

Biz Müslüman’ız, Batıla 
meydan okur, Sevgiyle kilim 
dokur, Besmeleyle başlarız! 

Biz Müslüman’ız, Omuz 
omuza verir, Safta hizaya gelir, 
Yan yana duranlarız! 

Biz Müslüman’ız, Taşı gedi-
ğine koyar, Sade ekmekle do-
yar, Harama el uzatmayız! 

Biz Müslüman’ız, Kalbimiz 
Hak diye çarpar, Nemrutlar 
bizden korkar, Sinekle vuranla-
rız! 

Biz Müslüman’ız, Çıkmışız 
sefere, İslam ile zafere Yol bu-
lanlarız! 

Biz Müslüman’ız, Elimizden 
belimizden, Zarar gelmez dili-
mizden, Emin olanlarız! 

Günümüz Müslümanla-
rı olarak biz de bunları di-
yebiliyor muyuz?  Maale-
sef!                                                                                          

Niye diyemiyoruz? Niye 
ve nasıl bu hale geldik/ge-
tirildik?  

Dostça kalın…

Yasaların Anası;  
A N A Y A S A !                                                      
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Vatan Partisi Edirne İl Başkanı Gürol Bora Ateş, aracında ka-
çak ürünler ele geçirilen CHP Edirne Milletvekili Ediz Ün’e istifa 
edip etmeyeceğini sordu. Ateş, Edirnelilerin merak ettiği soruları 
yönelterek, “Meclise mi daha çok gittiniz Bulgaristan’a mı? Ken-
dinizi Edirne Milletvekili olarak mı görüyorsunuz, Svilengrad Mil-
letvekili olarak mı görüyorsunuz?” dedi. Ateş ayrıca CHP il ve il-
çe örgütlerine ‘Susarak neyi amaçlıyorsunuz?” sorusunu yönetti.  

Vatan Partisi Edirne İl Başkanı Gürol Bora Ateş, yaptığı yazı-
lı basın açıklamasında şunları kaydetti:  

“Bir haftadır Edirne ve Türkiye kamuoyunu meşgul eden 
CHP Edirne Milletvekili Ediz Ün’ün çakarlı cipinde piyasa değeri 
yaklaşık 2 milyon TL olan kaçak elektronik sigara parçalarının 
yakalanması üzerine, gerek Edirne’de kendini “Atatürkçü” olarak 
tanımlayan demokratik kitle örgütlerinin suskunluğu, gerekse 
kendi partisinin 3 maymunu oynaması nedeniyle bir açıklama 
yapmamız elzem olmuştur. Maalesef bu olay bağıra bağıra gel-
miştir. Yıllardır Edirne’de süre gelen ceketimi koysam kazanır 
mantalitesinin Edirne’mizi getirdiği durum ortadadır. Ceketler ar-
tık kazanmakla kalmıyor, Bulgaristan, Edirne arası mekik doku-
yor. 

 Sayın Ediz Ün’e Edirnelilerin merak ettiği bazı soruları yö-
neltmek istiyoruz.  

1. Yaptığınız her hatadan, karıştığınız her akçalı işten sonra 
kendinize Atatürk’ü siper etmeyi ne zaman bırakacaksınız?  

2. 20 Eylül günü aracınızı yurtdışından siz mi getirdiniz?  
3. Araçta bulunan kaçak mallardan haberiniz var mıydı?  
4. Mevcut araçla ya da diğer araçlarınızla daha önce yurtdı-

şından kaçak mal getirildi mi?  
5. Kaç tane aracınız var, tüm araçlarınız lüks mü, bu araçları 

hangi amaçlarla, nerelerde kullanıyorsunuz? 
 6. Meclise mi daha çok gittiniz Bulgaristan’a mı? 
 7. Kendinizi Edirne Milletvekili olarak mı görüyorsunuz, Svi-

lengrad Milletvekili olarak mı görüyorsunuz? 
 8. Mecliste yaptığınız konuşma sayısı mı daha fazla, eğlence 

mekanlarında bir gecede açtırdığınız şampanya sayısı mı daha 
fazla? 

 9. Ulusal basında yer alan kumar bağımlılığınız olduğuna da-
ir iddialar doğru mu? Doğru ise Edirne için harcamanız gereken 
mesainin ne kadarını poker masalarında harcadınız?  

10. Tüm bu iddialar karşısında istifa etmeyi düşünüyor mu-
sunuz?  

CHP ÖRGÜTLERİNE SORDU:  
SUSARAK NEYİ AMAÇLIYORSUNUZ? 

Aynı şekilde CHP’li yetkililere de birkaç soru yöneltmek isti-
yorum. CHP’li yetkililer diyorum çünkü muhatabımız kim tam 
olarak bilmiyorum. Olay olduğundan beri CHP’nin tüm İl, ilçe 
Örgütleri olaylar olmamış gibi davranmakta ve benim olaylarla 
ne ilgim var kardeşim havasındadır.  

1. Partinizin vekilinin “Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün ilkele-
ri doğrultusunda” ile başlayan açıklamasını nasıl buluyorsunuz? 
İçinde kaçakçılık iddiası olan bir işe Atamızın adının karıştırılma-
sını doğru buluyor musunuz?  

2. Sayın Ediz Ün’ü hangi üstün sıfatlarından dolayı Edirne 1. 
Sıra milletvekili adayı olarak gösterdiniz? 3. Sayın Ediz Ün ile il-
gili bir disiplin soruşturması açıldı mı? Ya da bir araştırma komis-
yonu kurdunuz mu? 

 4. Parti yöneticileri olarak, susarak, neyi amaçlıyorsunuz? Bu 
olayın susarak geçiştirilip unutulacağını mı düşünüyorsunuz?  

5. Feodal toplumlarda olan ve “kol kırılır yen içinde kalır” an-
layışından dolayı kendinizden olanı koruyor musunuz? Kamuo-
yunu doğru bilgilendirme gibi bir sorumluluğunuz yok mu?  

6. Bu işin içinden de “Ama Biz Atatürk’ün Partisiyiz” diyerek 
mi kurtulmayı düşünüyorsunuz?” Haber Merkezi  

‘Meclise mi daha çok gittiniz  
Bulgaristan’a mı?

GAZETESÝ



Edirne’nin önemli turizm 
paydaşları, Şimşek Hotel’de 
düzenlenen ‘Geleneksel Perso-
nel Eğitimleri Toplantısı’nda bir 
araya geldi. Hotel personeline 
yönelik yapılan eğitim sonunda 
Trakya Üniversitesi Turizm İşlet-
meciliği Bölümünden Prof. Dr. 
Emel Gönenç Güler, OD-
TÜ’den Gıda Yüksek Mühendi-
si Güneş Su Güler ve katılımcı-
lara plaket verildi.  

Dünya turizminin vazgeçil-
mez destinasyonlarından biri 
olan Edirne, her geçen gün 
marka değerini arttırıyor. Bu 

süreçte Edirne’nin artan turizm 
sektörünün sac ayağı olan tu-
rizm personelinin eğitimi, bece-
rilerinin geliştirilmesi ve dene-
yim kazanması, sürdürülebilir 
kaliteli hizmetin temelini oluştu-
ruyor. Edirne’nin ilk 3 yıldızlı 
konaklama işletmesi olan Şim-
şek Hotel, geleneksel olarak 15 
yıldan beri hizmet kalitesini 
yükseltmek, sektöre kalifiye ele-
man yetiştirmek amacı ile ken-

tin paydaşlarıyla iş birliği halin-
de personel eğitim toplantıları-
na devam ediyor.  

Trakya Üniversitesi Uygula-
malı Bilimler Fakültesi Turizm 
İşletmeciliği Bölümü, Edirne 
Turizm Lisesi öğrencileri Şimşek 
Otelde bir araya gelerek bu eği-
timi gerçekleştirdi.  

Personel eğitimi kapsamın-
da Edirne Şimşek otel adına 
Uzman Eczacı Çiğdem Şimşek 
Akıcı, “Sağlıklı Sunum, Trakya 
Üniversitesi Turizm İşletmeciliği 
Bölümünden Prof. Dr. Emel 
Gönenç Güler, “Turizm Sektö-
ründe Sürdürülebilir Hizmet”, 
ODTÜ Gıda Mühendisliği dok-
tora öğrencisi Gıda Yüksek Mü-
hendisi Güneş Su Güler, “Gıda 
Güvenliği ve Hijyeni” konulu 
sunumlarıyla sektöre yeni adım 
atan öğrencilerin ve otel perso-
nelinin turizmde daha iyi hiz-
met vermesi için bir araya gel-
diler.  Edirne Turizm Lisesi öğ-
rencileri dahil olmak üzere bü-
tün otel personeline yönelik ya-
pılan eğitimin sonunda konuş-
macılara ve katılımcılara plaket 
verildi. Haber Bahar Oduncu 

Geleneksel personel eğitim toplantısı

Edirne Belediye Başkanı Av. Filiz Gencan Akın, “28 Eylül 
Dünya Okul Sütü Günü” kapsamında ROMACTED Çocuk 
Evi’nde süt dağıtımı gerçekleştirdi. 

Edirne Belediye Başkanı Gencan Akın, Avrupa Birliği Ref 
Roman Gençlik Derneği iş birliğiyle 14 Mayıs’ta 2024 tarihinde 
yeniden hizmete sunulan Edirne Belediyesi Romacted Çocuk 
Evi’ni ziyaret ederek burada eğitim gören çocuklarla buluştu. Zi-
yarete Belediye Başkan Yardımcısı Dr. Ertuğrul Tanrıkulu, Edir-
ne Belediyesi Sağlık Hizmetleri Birimi Hemşiresi İnci Özer ve 
Çavuşbey Mahalle Muhtarı Serkan Kuş da katıldı. 

Dünya Okul Sütü Günü kapsamında çocuklara süt ikram 
eden Edirne Belediye Başkanı Av. Filiz Gencan Akın, eğitimde 
fırsat eşitliği sağlamak ve dezavantajlı çocukların eğitime erişimi-
ni arttırmak amacıyla hizmet veren ROMACTED öğrencilerine 
belediye olarak desteklerini sürdüreceklerini söyledi. Minik öğ-
rencilerle bir süre sohbet eden  Başkan Gencan Akın “ Tüm ço-

cuklarımız gibi sizler de geleceğimizin teminatısınız ve bizim en 
kıymetli hazinemizsiniz. Sizlerin sağlıklı bireyler olarak gelişimi-
nizi devam ettirebilmeniz için Belediye Başkanınız ve bir ablanız 
olarak ben her zaman yanınızda olacağım. Bu birlikteliğimiz ve 
desteğimiz tüm öğrencilerimiz için de sürecek.” dedi.  

Haber Merkezi

Havsa ilçesinde bir iş yerinden eşya ve bir miktar para çalın-
dı. 

İş yerinin camının kırık olduğunu fark eden S.G, bazı eşyala-
rın ve kasadaki bir miktar paranın çalındığını tespit etti. 

S.G. Havsa Polis Merkezi Amirliğine giderek şikayetçi oldu. 
(aa)

Akın, Okul sütü dağıtımına katıldı
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Lalapaşa Belediye Başkanı 
Zafer Sezgin Geldi, Trakya Bir-
lik Genel Müdürlüğünü ziyaret 
etti. 

Belediyeden yapılan açık-
lamaya göre, Geldi, Trakya 
Birlik Yönetim Kurulu Başkanı 
Şafak Kırbiç, Genel Müdür 
Hakan Çalen ve Yönetim Ku-
rulu Üyesi Remzi Kobak ile bir 
araya geldi. 

Ziyarette Edirne Belediyesi 
Meclis Üyesi İsmail Sancakça-
vuşu da yer aldı. (aa) 

İşyerinden hırsızlık

Geldi, ziyaretlerini sürdürüyor



Türkiye'nin önemli ayçiçeği 
üretim merkezlerinden Trak-
ya'da etkili olan kuraklık ve 
aşırı sıcaklar verim kaybına ne-
den oldu. Edirne Ziraat Odası 
Başkanı Hüseyin Arabacı, 
“Üreticilerimiz bu yıl çok mağ-
dur oldu. Üç sezondur üretici-
ler istediği verimi alamıyor. 
Ayçiçeğinde normal destekle-
rin yanında kuraklık desteği ta-
lep ediyoruz" dedi. 

Ayçiçeğinin hasat olgunlu-
ğuna gelmesinin ardından bi-

çerdöverleriyle tarlalara giren 
üreticilerin hasat mesaisinde 
sona yaklaşıldı. 

Olumsuz hava koşullarının 
etkili olduğu Edirne, Kırklareli 
ve Tekirdağ'da ayçiçeğinde ve-
rim ve kalitede düşüş yaşandı. 

 
‘KURAKLIK DESTEĞİ  

TALEP EDİYORUZ’ 
Edirne Ziraat Odası Başka-

nı Hüseyin Arabacı, son yıllar-
da etkili olan kuraklık ve aşırı 
sıcakların ayçiçeği üretimini 
olumsuz etkilediğini söyledi. 

Kış ve ilkbahar aylarında 
beklenen yağışların düşmedi-
ğini belirten Arabacı, "Yaz ay-
larında yağışların kesilmesi ve 
sıcakların artmasıyla bazı tarla-
lar hasat dahi edilemedi." de-
di. 

Arabacı, ayçiçeğinde üreti-
cilerin zor bir sezonu geride bı-
raktığını ifade etti. 

Kentte ayçiçeği hasadının 
sonuna gelindiğini anlatan 
Arabacı, "Üreticilerimiz bu yıl 
ayçiçeğinde beklediğini ala-
madı. Maliyetleri karşılayacak 
kadar verim alındı. O yüzden 
üreticilerimiz bu yıl çok mağ-
dur oldu. Üç sezondur üretici-
ler istediği verimi alamıyor. 
Ayçiçeğinde normal destekle-
rin yanında kuraklık desteği ta-
lep ediyoruz." diye konuştu. 

 
‘VERİM 40-50  

KİLOGRAMLARA  
DÜŞTÜ’ 

Kırklareli Ziraat Odası Baş-
kanı Ekrem Şaylan ise yaz ay-
larında neredeyse hiç yağış 
düşmediğini belirtti. 

Kurak ve sıcak havanın ve-
rim kayıplarına neden olduğu-
nu dile getiren Şaylan, "Dekar-
da 30 kilogram alan da var, 

150 kilogram alan da var. Bu 
yıl üreticimiz ayçiçeğinden 
umduğunu alamadı. Bunun 
da sebebi aşırı sıcaklık, kurak-
lık. Yağışlardaki düşüş üretici-
lerimizi, çiftçilerimizi etkiledi." 
dedi. 

Geçen yılın da kurak geçti-
ğini hatırlatan Şaylan, şunları 
kaydetti: 

"Geçen yıl da kötü geçmiş 
ve kuraklık ilan edilmişti. O 
yüzden devletimiz 50 kuruş 
olan desteği 1 liraya yükselt-
mişti. Bu çok güzel bir katkı ol-
muştu üreticimize. Bu yıl da 
aynı desteği bekliyoruz. Çünkü 
bu yıl bir önceki yıldan daha 
kötü oldu. Üreticilerimizin üre-
time devam edebilmesi için 
devletimizin destek vermesi la-
zım. Ayçiçeğinin hem bölge-
miz için hem de Türkiye için 
önemi var. Türkiye'deki ayçi-
çeğinin yüzde 45'i Trakya'da 
üretiliyor. Geçen yıl dekarda 
80 ile 100 kilogram verim alı-
nırken bu yıl verim aynı bölge-
de 40-50 kilogramlara düştü." 

 
‘KALİTE KAYBINA  

NEDEN OLDU’ 
Tekirdağ Ziraat Odası Baş-

kanı İmdat Saygı da kuraklığın 
son yıllarda ayçiçeğinde 
önemli kayıplara neden oldu-
ğunu ifade etti. 

Olumsuz hava şartlarının 
sadece ayçiçeğini değil birçok 
tarım ürününü etkilediğini dile 
getiren Saygı, "Ayçiçeği bu se-
ne de sıcaklardan çok etkilen-
di. Bazı bölgeler biçilmeyecek 
durumdaydı. Yağmur almış 
olan yerlerde verim normal se-
viyelerde oldu. Yağışların za-
manında yağmaması, az yağış 
düşmesi verim kaybına, kalite 
kaybına neden oldu. Yağış ol-
madığı sürece gelecek yıllarda 
da verim kayıpları olmaya de-
vam edecektir." diye konuştu. 
(aa)

Üretici kuraklık desteği istiyor

Başkan Akın’dan itfaiye 
personeline ziyaret
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Edirne Belediye Başkanı Av. Filiz Gencan Akın, İtfaiye Haftası 
dolayısıyla Edirne İtfaiye Müdürlüğü’nü ziyaret ederek itfaiye per-
soneliyle bir araya geldi. 

Ziyareti sırasında İtfaiye Müdürü Erdoğan Göbel ve müdürlük 
bünyesindeki itfaiye personeli tarafından karşılanan Başkan Gen-
can Akın, müdürlüğün çalışmaları hakkında bilgi aldı. 

Bu arada itfaiye müdürlüğü ekiplerince, birim bahçesindeki tat-
bikat alanında yangın söndürme ve kurtarma tatbikatı düzenlendi. 
Edirne Belediye Başkanı Av. Filiz Gencan Akın, itfaiye personelinin 
zorlu koşullarda nasıl çalıştığını yerinde görme fırsatı buldu. Başkan 
Gencan Akın, itfaiye teşkilatının bir ilin en önemli kurumlarından 
biri olduğunu, itfaiye personellerinin de şehrin ve insanların can gü-
venliği için çok büyük özveri ile çalıştığını söyledi. Gencan Akın, "İt-
faiye personelimiz her an göreve hazır, gece gündüz demeden hal-
kımızın güvenliği için çalışan kahramanlarımız. Gösterdikleri feda-
kârlık ve özveri herkes için çok kıymetli" dedi. Haber Merkezi  

GAZETESÝ
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Edirne’de sektörün öncü 
temsilcilerinden Edirne Asan-
sör firmasının 15’inci kuruluş 
yıldönümü, düzenlenen gör-
kemli bir gece ile kutlandı. Fir-
manın kurucuları ve çalışanla-
rının bir arada olduğu gecede 
şirket mühendisleri ve çalışan-
larına plaket verildi.  

Edirne Asansör firması ku-
ruluşunun 15’nci yıldönümü, 
Edirne Karadenizliler Derne-
ği’nde düzenlenen kuruluş yıl-
dönümü etkinliği ile kutlandı.  

Edirne Asansör Kurucula-
rından Tayfun Fülbeli, gecede 
yaptığı konuşmada özveriyle 
çalışan ekip arkadaşlarına te-

şekkür ederek, “Edirne Asan-
sörün 15. Yılını sizlerle birlikte 
kutlamak büyük bir onurdur. 
Bu süreçte hep beraber birçok 
zorluğu aştık. Büyük başarılara 
imza attık, müşterilerimize hiz-
met ettik. Kuruluşumuzdan bu 
yana sadece asansör hizmeti 
değil sektörde fark yaratan bir 
marka olmayı hedefledik. Bu-
gün bu hedefimize ulaştığımızı 
görmek gurur verici. Başarının 
en büyük mimarları özverili 
çalışan ekip arkadaşlarımızdır” 
şeklinde konuştu.  

Edirne Asansör Kurucula-
rından Güner Sever de müşte-

rilere güvenilir hizmet sunma-
nın gururunu yaşadıklarını 
söyleyerek, “Bu 15 yılda bir-

çok zorluğun üstesinden gel-
dik. Pek çok başarı elde ettik. 
Şirketimizde sadece asansör 
hizmeti değil müşterilerimize 
güvenilir hizmet sunmak ve 
çalışanlarımız için saygın bir iş 
ortamı yaratmayı hedefledik. 
Bugün bu hedeflere ulaşmanın 
gururunu yaşıyorum” dedi.  

Edirne Asansör şirket Mü-
dürü Ebru Topçu, bugüne ka-
dar olduğu gibi bundan sonra 
da aynı azimle çalışmaya de-
vam edeceklerini söyledi. Top-
çu, “Her zorluğun ardından 
daha da güçlenerek yolumuza 
devam ettik. Yeni tecrübeler 

kazandık ve çok şey öğrendik. 
En büyük gücümüz aramızda-
ki bağlılık ve dayanışma oldu. 

Bu yolculukta her birimizin 
emeği çok kıymetli. Her sabah 
aynı azimle işe gelen, her zor-
lukta elini taşın altına koyan 
ekip arkadaşlarıma yürekten 
teşekkür ederim. Birlikte bir-
çok başarıya imza attık ve emi-
nim ki daha fazlasını da ger-
çekleştireceğiz” şeklinde ko-
nuştu.  

Düzenlenen gecede şirket 
mühendislerine ve çalışanlara 
plaket verildi.  

Daha sonra çalışanlar mü-
zik eşliğinde gönüllerince eğ-
lendi.  

Haber Tunç Eryonar 

Tekirdağ Kültür ve Turizm 
Müdürü Ahmet Hacıoğlu, Trak-
ya'daki medeniyetlerin izlerinin 
sürüldüğü Perinthos ve Heraion-
Teikhos antik kentlerinin, turiz-
me katkı sağlayacağını belirtti. 

Hacıoğlu, Marmaraereğlisi 
ilçesinde yer alan 5 bin yıllık Pe-
rinthos ile Süleymanpaşa ilçe-
sindeki Heraion-Teikhos (He-
ra'nın Şehri) antik kentlerindeki 
kazı çalışmalarının devam ettiği-
ni söyledi. 

Antik kentlerdeki kazılarda 
Trakya'daki medeniyetlerin izle-
rinin sürüldüğünü ifade eden 
Hacıoğlu, "Tekirdağ'da turizm 
çeşitleri içinde eksik olan tarih 
ve kültür turizm rotası. Burada 
bazı tarihi camiler ve birkaç mü-
zeden başka ziyaretçilere suna-
cağımız nitelikli yerlerimiz yok. 
İlimizde devam eden bu kazı ça-
lışmalarıyla tarih ve kültür turiz-
mi ayağımız oluşacak. Antik 
kentler kentin turizmine de katkı 
sağlayacak. Tabi bu hemen bu-

günden yarına oluşacak bir iş 
değil. " dedi. 

Hacıoğlu, Tekirdağ'ın gele-
cek yıllarda tarih meraklılarının 
daha çok tercih edeceği yerler 
arasında yer alacağını dile getir-
di. 

Antik kentlerdeki kazıların 
bölgede yaşamış medeniyetler 
hakkında önemli bilgiler sundu-
ğunu belirten Hacıoğlu, "Antik 
kentlerdeki kazılar iğneyle kuyu 

kazmaya benzer. Bunlar uzun 
soluklu işlerdir ama sonuçları 
çok iyidir. Perinthos, Marma-
ra'nın Efes'i konumunda bir yer. 
Oradaki tarihi tiyatronun kazı 
çalışmaları belli bir aşamaya gel-
di. Tamamen ortaya çıkması için 
daha zaman var. Heraion-Teik-
hos, Traklarla ilgili yapılan tek 
şehir kazısıdır. Burasının ören 
yeri olması için çalışmalar de-
vam ediyor." diye konuştu.(aa) 

Edirne Asansör 15 yaşında

Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Edirne Merkez İlçe Başkanı 
Yücel Balkanlı, Türkiye genelinde yaşanan ekonomik sorunlara 
dikkat çekerek, bu sorunların ülkenin her bölgesinde benzer ol-
duğunu vurguladı. Balkanlı, tarımda, sanayide ve günlük ya-
şamda halkın karşı karşıya kaldığı zorlukların birbirinden farkı 
olmadığını ifade etti. 

 
 

"SORUNLARIN HİÇBİRİ BİRBİRİNDEN  
FARKLI DEĞİL" 

 
Balkanlı, Türkiye’nin dört bir yanında yaşanan ekonomik sı-

kıntıların birbirinden farklı olmadığını dile getirerek, "Ekonomik 
sorunlara baktığımızda, Doğu ile Batı, Kuzey ile Güney arasında 
bir fark olduğunu düşünmüyorum. Ülkenin neresine giderseniz 
gidin, emekçiler, tarım işçileri, esnaf, sanayiciler, kadınlar ve 
gençler aynı sorunlarla boğuşuyor. Herkesin ortak derdi, geçim 
sıkıntısı, işsizlik ve adaletsizlik. Çalışanlar emeğinin karşılığını 
alamıyor, üreticiler ürettiği ürünün karşılığını göremiyor, halkımız 
ise her geçen gün daha da yoksullaşıyor. Sorunların hiçbiri bir-
birinden farklı değil, hepsi aynı yangının parçaları" dedi. 

 
"KADINLAR, GENÇLER VE ÇİFTÇİLER BÜYÜK ZOR-

LUKLARLA KARŞI KARŞIYA" 
 
Balkanlı, özellikle kadınlar, gençler ve çiftçilerin karşı karşıya 

kaldığı zorluklara dikkat çekerek, “Kadınlarımız, ekonomik kriz-
den en çok etkilenen kesimlerden biri. İş bulmakta zorlanıyorlar, 
sosyal güvenceden yoksun çalışmak zorunda kalıyorlar. Gençle-
rimiz ise gelecek kaygısı içinde. İşsizlik oranı her geçen gün artı-
yor ve bu gençlerimiz için büyük bir umut kırıklığı yaratıyor. Çift-
çilerimiz, üretim maliyetlerinin sürekli artması nedeniyle üretim-
den kopma noktasına geldi. Tarımda destek eksikliği, çiftçileri-
mizi büyük bir sıkıntının içine sokuyor" dedi. 

 
"ÇÖZÜM CUMHURİYET HALK PARTİSİ'NDE" 

 
Türkiye'nin içinde bulunduğu bu derin krizden çıkış yolunun 

Cumhuriyet Halk Partisi olduğunu belirten Balkanlı, CHP'nin 
halkın gerçek sorunlarına çözüm üretecek tek parti olduğunu ifa-
de etti. Balkanlı, "Cumhuriyet Halk Partisi, halkın içinde bulun-
duğu bu yangını söndürecek birikime ve kararlılığa sahiptir. Biz-
ler, halkımızın yaşadığı bu sorunları çok iyi biliyoruz ve çözüm 
önerilerimiz hazır. Adalet, eşitlik ve refahı sağlayacak politikalar-
la Türkiye'yi yeniden inşa edeceğiz. CHP olarak, tarımdan sa-
nayiye, eğitimden sağlığa her alanda reformlar yaparak halkımı-
zın hak ettiği refahı getireceğiz" diye konuştu. 

 
"TÜRKİYE'DE ADALET VE REFAHI SAĞLAMAK İÇİN 

ÇALIŞIYORUZ" 
 
Balkanlı, CHP’nin yalnızca Edirne'de değil, Türkiye’nin her 

köşesinde aynı sorunlara karşı mücadele ettiğini belirterek, "Tür-
kiye'nin her yerinde adaletsizlik, yoksulluk ve geçim sıkıntısı ya-
şanıyor. Biz, bu sorunların çözümü için çalışıyoruz ve tüm Tür-
kiye’de adalet ve refahı sağlamak için mücadelemizi sürdürece-
ğiz. Halkımızın bize olan güvenini boşa çıkarmayacağız" ifadele-
rini kullandı. 

Haber Merkezi 

‘Sorunlar aynı, çözüm yok’

Antik kentler turizme katkı sağlayacak
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Aracında gümrük kaçağı elektronik ürünler 
ele geçirilen ve eleştirilerin odağı haline gelen 
CHP Edirne Milletvekili Ediz Ün, kendisine yö-
nelik eleştirilere yanıt verdi. Gazetemiz Yeni-
gün’e konuşan Ün, “Bana iftira atanlardan ve 
benim bu işi yapmış olduğuma inanıp, siyasi 
rant bekleyip o ellerini ovuşturanlardan hesap 
soracağım” dedi. Bar kapatıp 50 şampanya 
patlattığı yönündeki iddialara ilişkin Ün, “Me-
kan sahibi arkadaşım ekrana ismimi yazdı, 
şampanya bile gitmedi. Birileri çekmiş bunu. 
Ben suç işlemiyorum ki” dedi. 

CHP Edirne Milletvekili Ediz Ün, geçtiğimiz 
günlerde kendisine ait aracında yaklaşık 2 mil-
yon TL gümrük kaçağı elektronik ürünler ele 
geçirilmesiyle olayıyla ilgili olarak gazetemiz Ye-
nigün’e açıklamalarda bulundu. Edirne ve Tür-
kiye gündeminde büyük yankı uyandıran olay-
la ilgili olarak eleştirilerin odağı haline gelen 
Milletvekili Ün, kendisine iftira atanlardan he-
sap soracağını söyledi. 

 
‘HESAP SORACAĞIM’ 

 Kendisinin suçlu değil, suçtan zarar gören 
kişi olarak dosyada yer aldığını belirten Ün,  

 “Bana iftira atanlardan hesap soracağım, 
benim bu işi yapmış olduğuma inanıp, siyasi 
rant bekleyip o ellerini ovuşturanlardan da he-
sap soracağım. Benim savcılıkta ifade tutanak-
larında adım bile geçmiyor. Hakkımda bir iddia 
yok. Şüpheli sıfatıyla değil müşteki sıfatıyla dos-
yaya dahil edildim. Yani suçtan zarar gören sı-
fatıyla dosyanın içerisindeyim. Asla şüpheli de-
ğilim. Şoförüme güvenmiş olmanın sıkıntısını 
yaşıyorum. Güvendiğim insandı, araca her bin-
diğimde bagaja bakma şansım yok. Güvendi-
ğim insan olduğum için bakmam. Yani 10 yıldır 
yanımda olan, güvendiğim şoförümün yapmış 
olduğu suiistimalin bedelini ben asla ödemem. 
Kendisinden şikayetçi oldum. Dosyada şüpheli 
değil, suçtan zarar gören kişi sıfatı taşıyorum. 
Bu davanın da takipçisiyim” dedi.  

 
‘ŞAMPANYA BİLE GİTMEDİ’ 

CHP Edirne Milletvekili Ediz Ün, bar kapa-
tıp 50 şampanya patlattığı yönündeki iddialara 
ilişkin ise şunları söyledi:  

“Mekanın sahibi benim arkadaşım, zaman 
zaman giderim. 50 tane şampanya masaya git-
mez zaten. Doğum günü olanlara bir jest yapılı-
yor orada. Arkadaşlarıyla doğum gününü kutla-
maya gelenlere mekan sahibi jest yapıyor. Me-
kan sahibi arkadaşım senin ismini yazalım dedi. 
Şampanya bile gitmedi. Sadece ekrana yazı 
olarak yansıtıldı. Bunu çekmişler. Peşime adam 
takmış olabilirler, birileri çekmiş bunu. Ben suç 
işlemiyorum ki. Şampanya 250 lira.”  

Haber Seyide Esen  

‘Hesap soracağım’

Marmara Bölgesi balkanlardan gelecek serin ve yağışlı hava-
nın etkisi altına girecek. Yeni haftada etkili olması beklenen se-
rin ve yağışlı hava ile birlikte hava sıcaklığının 4 ila 8 derece dü-
şeceği tahmin ediliyor.   

Yapılan son meteorolojik değerlendirmelere göre; serin ve 
yağışlı havanın 29 Eylül Pazar günü akşam saatlerinden itibaren 
Marmara Bölgesi’nde etkili olması bekleniyor. Yağışla birlikte 
hava sıcaklığı da hissedilir derecede düşecek. Meteorolojinin 
tahminlerine göre Marmara’da sıcaklık 4 ile 8 derece azalacak.  

Soğuk havanın Perşembe günü bölgeyi terk etmesi bekleni-
yor. Hafta ortasına kadar en yüksek hava sıcaklığının Edirne’de 
23, Kırklareli’nde 18, Tekirdağ’da 21 derece civarında olabilece-
ği tahmin ediliyor. Haber Figen Eryonar 

Keşan ilçesinde uyuşturucuyla yakalanan şüpheli gözaltına 
alındı. 

İlçe Emniyet Müdürlüğü ekipleri, Yenimescit Mahallesi'nde 
durumundan şüphelendiği U.A'nın üzerini aradı. 

Aramada bir miktar esrar ele geçirildi. 
Olayla ilgili U.A. gözaltına alındı. (aa)

Dikkat! 8 derece 
birden düşecek

GAZETESÝ

Uyuşturucuyla yakalandı
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Avrupa üçüncüsü 18 yaşın-
daki milli badmintoncu Sinem 
Yıldız, Dünya Gençler Şampi-
yonası'nda da kürsüye çıkmak 
istiyor. 

Annesinin yönlendirmesiy-
le 10 yaşında başladığı bad-
mintonda kısa sürede kendini 
geliştiren Yıldız, zamanla katıl-
dığı müsabakalarda elde ettiği 
derecelerle kendisini gösterdi. 

Yıldız, badmintonda dört 
Türkiye şampiyonluğunun ya-
nı sıra Avrupa üçüncülüğü el-
de ederek önemli bir başarıya 
imza attı. 

Bu yıl düzenlenen 4 ulus-
lararası turnuvada 3 şampi-
yonluk kazanan milli sporcu, 
29 Eylül-13 Ekim tarihlerinde 
Çin'de düzenlenecek Dünya 
Gençler Şampiyonası'na hazır-
lanıyor. 

 YILDIZ: "DAHA ÇOK  
ÇALIŞTIM, DAHA ÇOK 

KAZANDIM" 
Milli sporcu Sinem Yıldız, 

kendini geliştirerek sürekli ma-
dalya için mücadele ettiğini 
söyledi. 

Badmintonda daha güzel 
başarılar elde etmek istediğini 
belirten Yıldız, "Küçükken an-
nem yaz okuluna badmintona 
başlatmıştı. Sonra devam et-
tim. İlk başlarda tabii teknik 
açıdan çok zorluk yaşıyoruz 
ama sonrasında eğlenceli olu-
yor. Kendimi geliştirdikten 
sonra maçlara katıldım. Sonra-
sında şampiyonluklar gelmeye 
başladı. Ondan sonra bu spo-
ru daha çok sevmeye başla-
dım. Daha çok çalıştım, daha 
çok kazandım." dedi. 

Yıldız, Türkiye'yi uluslar-
arası müsabakalarda en iyi şe-
kilde temsil ettiğini belirterek, 
madalyalarına yenilerini ekle-
mek istediğini dile getirdi. 

"İYİ DERECELER  
BEKLİYORUZ" 

Her şampiyonanın kendisi 
için ayrı bir tecrübe olduğunu 

ifade eden Yıldız, "Türkiye 
şampiyonlukları kazandım, 
Avrupa üçüncülüğüm var. Bu 
yıl yapılan dört uluslararası 
şampiyonada üç şampiyonluk 
kazandım, birinde de üçüncü 
oldum. Dünya Gençler Şampi-
yonası'na katılacağım. Çok iyi 
hazırlandık. İyi dereceler bekli-
yoruz. Çin'de bayrağımızı dal-
galandırmak, İstiklal Marşı'mızı 
okumak istiyoruz. Hedefimiz 
her zaman şampiyonluk." diye 
konuştu. 

Milli Takım ve İl Gençlik ve 
Spor Müdürlüğü Antrenörü 
Hüseyin Mert ise Sinem Yıl-
dız'ın başarılarının kendilerini 
gururlandırdığını aktardı. 

Şampiyonanın kendileri 
için önemli olduğunu dile geti-
ren Mert, "Dünya Şampiyona-
sı'na en iyi şekilde hazırlanıyo-
ruz. Hazırlıklarımız gayet ve-
rimli ve turnuvalardan iyi so-
nuçlar aldık. Bu sonuçlar, bizi 
Dünya Şampiyonası öncesi 
daha fazla heyecanlandırıyor, 
umutlandırıyor. Güzel derece-
lerin gelmesi, gençlerimizi kür-
süde görmek umut vaat edi-
yor. İnşallah bunu gerçekleşti-
receğiz." değerlendirmesinde 
bulundu. (aa)

Hedef dünya şampiyonluğu 
GAZETESÝ

Gıda işletmecilerine, gıda etiketi veya ambalajlarında kullan-
dıkları parti numarası veya işaretinin, parti tanımına uygunluğu-
nun kaydını tutma ve talep edilmesi halinde Tarım ve Orman Ba-
kanlığına sunma zorunluluğu getirilecek. 

Bakanlık, gıda güvenilirliğinin temininin sağlanması, tüketici 
sağlığı ve menfaatlerinin korunması amacıyla harekete geçerek, 
"Türk Gıda Kodeksi Gıdaların Ait Olduğu Partiyi Tanımlayan İşa-
retler veya Numaralar Hakkında Tebliğ Taslağı" hazırlayarak gö-
rüşe sundu. 

Gıdanın ait olduğu partinin (aynı koşullarda üretilen, imal 
edilen veya ambalajlanan bir gıdanın satış birimleri topluluğu) ta-
nımlanmasını sağlayan işaretlemeye ilişkin usul ve esaslar belir-
lenirken, gıdaların parti ve parti/lot numarası/işareti tanımları de-
taylandırıldı. 

Düzenleme kapsamında, ait olduğu partinin tanımlanmasını 
sağlayan bir işaret, harf, sembol veya numara taşımayan gıdalar 
piyasaya arz edilemeyecek. 

KAPSAM DIŞINDA TUTULAN ÜRÜNLER 
Geçici depolara, hazırlama veya ambalajlama tesislerine satı-

lan veya gönderilen, üretici birliklerine sevk edilen ve hazırlama 
veya işleme tesislerinde hemen kullanılmak üzere toplanan ta-
rımsal ürünlerle, son tüketiciye satış noktasında hazır ambalajlı 
olmayan, satın alan kişinin talebi doğrultusunda paketlenen ve-
ya doğrudan satış için hazır ambalajlı hale getirilmiş olan gıdala-
ra bu hüküm uygulanmayacak. 

En geniş yüzeyi 10 santimetrekareden küçük olan ambalaj-
larla, partinin tanımlanmasını sağlayan işaretin veya numaranın 
birleşik ambalaj üzerinde yer alması koşuluyla kişiye servis edilen 
porsiyon dondurmalar ve yenilebilir buzlar da kapsam dışında 
tutuldu. 

TALEP HALİNDE BAKANLIĞA SUNULACAK 
Parti numarası veya işareti her seferinde gıda üreticileri tara-

fından belirlenecek. Parti işareti veya numarası, işletmecilerden 
biri veya diğerinin sorumluluğu altında belirlenerek işaretlene-
cek. 

Etiket üzerindeki diğer işaretlemelerden açıkça ayırt edilebil-
diği durumlar hariç olmak üzere, parti işaretinin veya numarası-
nın önünde "P" veya "L" harfi yer alacak. 

Hazır ambalajlı gıdalarda parti işareti veya numarası ve ge-
rektiğinde "P" veya "L" harfi, doğrudan hazır ambalajın üzerinde 
veya bu ambalaja yapıştırılmış bir etiket üzerinde yer alacak. 

Hazır ambalajlı olmayan gıdalarda parti işareti veya numara-
sı ve gerektiğinde "P" veya "L" harfi, paketin veya kabın üzerin-
de veya bunların olmaması durumunda ilgili ticari belgelerin üze-
rinde bulunacak. 

Etiket üzerinde tavsiye edilen tüketim tarihi veya son tüketim 
tarihinin en az gün ve ay olarak bu sırayla kodlanmadan belirti-
liyorsa, bu tarih parti numarası olarak kullanılabilecek. Bu du-
rumlarda etiket veya ambalaj üzerinde, "Parti/lot numarası, son 
tüketim tarihi/tavsiye edilen tüketim tarihidir." ibaresine yer veri-
lecek. 

Gıda işletmecileri gıda etiketi ya da ambalajında kullandıkla-
rı parti numarası veya işaretinin düzenlemede yer alan parti ta-
nımına uygunluğunun kaydını tutacak, talep edilmesi halinde de 
Bakanlığa sunacak. 

Tebliğ taslağı, "Gıdaların Ait Olduğu Partiyi Tanımlayan İşa-
retler veya Semboller Hakkında Avrupa Parlamentosu ve Konse-
yi Direktifi"ne uyumlu olarak hazırlanırken, tebliğe aykırı davra-
nanlar hakkında "Veteriner Hizmetleri, Bitki Sağlığı, Gıda ve Yem 
Kanunu"nun ilgili maddelerine göre idari yaptırım uygulanacak. 

Tebliğ taslağının yürürlüğe girmesi halinde 4 Ocak 2012 ta-
rihli "Türk Gıda Kodeksi Gıda Maddelerinin Parti Numaralarına 
Ait İşaretlerin veya Sembollerin Belirlenmesi Hakkında Tebliğ" 
yürürlükten kaldırılacak. 

Gıda işletmecileri, 31 Aralık 2026'ya kadar bu tebliğ hüküm-
lerine uymakla zorunlu olacak. Tebliğe uygun olmayan gıdalar 
da aynı tarihten sonra piyasada bulundurulamayacak. İthal edi-
len gıdaların etiketleri için de aynı hüküm uygulanacak. (aa)

Gıda ambalajlarında yeni düzenleme



Kalp damar hastalıkları 
dünya genelinde her yıl 20 mil-
yondan fazla ölüme neden olu-
yor. “Dünya Kalp Günü”nde 
en yaygın ölüm sebeplerinden 
biri olan kalp krizine dikkat çe-
ken    

Trakya Üniversitesi Tıp Fa-
kültesi Kardiyoloji Anabilim 
Dalı öğretim üyesi Doç. Dr. Mu-
hammet Gürdoğan, ailede kalp 
hastalığı olanların daha dikkatli 
olması gerektiğinin altını çizdi. 
Gürdoğan, “Belirtiler genellikle 

ani başlar ve göğüs ağrısı, nefes 
darlığı, terleme ve mide bulan-
tısı gibi durumlarla kendini gös-
terir. Bazı insanlar, bu belirtileri 
hissetmeden de kalp krizi geçi-
rebilir” dedi. 

29 Eylül Kalp hastalıkları 
farkındalığını artırmak için 
Dünya Kalp Federasyonu tara-
fından “Dünya Kalp Günü” 
olarak kutlanıyor. Edirne Tabip 
Odası, Trakya Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Kardiyoloji Anabilim 
Dalı öğretim üyelerinin kalp 
hastalıklarıyla ilgili uyarılarını 
derledi.  

 
HİPERTANSİYON:  

SESSİZ KATİL! 
Trakya Üniversitesi Tıp Fa-

kültesi Kardiyoloji Anabilim 
Dalı öğretim üyesi Prof. Dr. Ser-
vet Altay, hipertansiyonun be-
yin, böbrek, kalp ve damar ya-
tağı olmak üzere vücudun en 
önemli organlarında hasara ne-
den sessiz katil olarak tanımlan-
dığını belirtti. Altay, “Ülkemizde 
hipertansiyon her üç kişiden bi-
rini etkilemekte ve tedirgin edi-
ci olarak artmaktadır. Hipertan-
siyon, her zaman bulgu verme-
yebilir. Yapılması gereken dü-
zenli olarak kan basıncını ölç-
mek ve normalin dışında bir 

değer saptanırsa hekime baş-
vurmaktır. Hipertansiyona ya-
kalanmamak için yapılması ge-
rekenler ise tuz tüketimini azalt-
mak, obeziteden korunmak, 
düzenli spor yapmak, alkol ve 
sigaradan uzak durmak ve Ak-
deniz tipi (DASH) beslenmek 
sayılabilir. Hipertansiyon sinsi 
bir hastalıktır” dedi. 

 
‘EN YAYGIN ÖLÜM  

NEDENİ KALP KRİZİ’ 
Trakya Üniversitesi Tıp Fa-

kültesi Kardiyoloji Anabilim 
Dalı öğretim üyesi Doç. Dr. Mu-
hammet Gürdoğan, kalp krizi-
nin dünya genelinde en yaygın 
ölüm nedenlerinin başında gel-
diğini belirtti. Gürdoğan, “Her 
yıl dünya genelinde milyonlar-
ca insan kalp krizi geçirmekte-
dir. Kalp krizi için en önemli risk 
faktörleri diyabet (şeker hastalı-
ğı), hipertansiyon, sigara kulla-
nımı, yüksek kolesterol, obezi-
te, hareketsiz yaşam tarzı ve 
strestir. Aile geçmişi de önemli 
bir rol oynar; eğer ailenizde 
kalp hastalığı öyküsü varsa, 
dikkatli olmalısınız. Belirtiler 
genellikle ani başlar ve göğüs 
ağrısı, nefes darlığı, terleme ve 
mide bulantısı gibi durumlarla 
kendini gösterir. Bazı insanlar, 
bu belirtileri hissetmeden de 
kalp krizi geçirebilir. Bu neden-
le, kendinizi ya da sevdiklerini-
zi bu belirtilerle karşılaşırsa he-
men bir sağlık kuruluşuna baş-
vurmalısınız. Tedavi yöntemleri 
arasında ilaçlar, anjiyoplasti 
(damar açma işlemi) ve bazen 
cerrahi müdahale bulunur. Er-
ken müdahale, kalp kasının ha-
sar görmesini önleyebilir ve ha-
yati tehlikeyi azaltır. Kalp krizin-
den korunmanın en etkili yolu 
sağlıklı yaşam tarzını benimse-

mektir. Dengeli beslenmek, si-
gara ve tütün ürünlerini kullan-
mamak, düzenli egzersiz yap-
mak ve stresten uzak durmak, 
kalp sağlığınızı korumanıza yar-
dımcı olur” ifadelerini kullandı.  

 
‘ÇABUK  

YORULUYORSANIZ  
DİKKAT!’ 

Dr. Öğr. Üyesi Cihan Öz-
türk, hipertansiyon, kalp ritm 
bozukluğunun kalp yetmezliği-
ne neden olabileceğini belirte-
rek, “Ayrıca kansızlık, şeker 
hastalığı (diyabet), tiroid hasta-
lıkları (hipotiroidi ve hipertiroi-
di), obezite, uzun süreli alkol 
kullanımı ve bazı kanser ilaçları 
da kalp yetmezliğine neden 
olabilir.  

Kalp yetmezliğinde ilk bul-
gular nefes darlığı, çabuk yorul-
ma, günlük fiziksel egzersizlerde 
kısıtlanma, halsizlik, yorgunluk 
ve iştahsızlık olabilir. İlerleyen 
dönemlerde hastalar geceleri 
tek yastıkta yatamaz (ortopne), 
uykudan nefes darlığı ile uya-
nıp ayağa kalkar, oda içinde 
dolaşır veya pencere açıp daha 
fazla oksijen alma ihtiyacı du-
yar. Ayaklarda şişme (ödem) 
de sık görülen bulgulardan biri-
dir. 

Kalp yetmezliği tedavisinde 
ilk olarak yaşam tarzı değişikliği 
ve tuz kısıtlaması yapılır. Yaşam 
tarzı olarak hastalar, az ve sık 
yemeli, vücudun ihtiyacı olan 
tüm besinleri almalıdır. Fazla 
tuz ve sıvı tüketimi, kalp yet-
mezliği şikayetlerini artırır. Tuz 
alımının kısıtlanması ve idrar 
söktürücü ilaçlar (diüretikler) 
kalp yetmezliği bulgularının ge-
rilemesine ve hatta kaybolması-
na yardımcı olur. Günlük en 
çok önerilen tuz miktarı bir çay 
kaşığını silme dolduran miktar 
olan 5 gramdır. Ayrıca egzersiz, 
kalp yetersizliğini kontrol etme 
yöntemlerinden biridir. Ağır 
kalp yetmezliği olanlar dışında 
haftada en az 5 gün 15-30 da-
kika süreyle düzenli şekilde ya-
pılan egzersiz, şikayetlerin azal-
masını sağlar”dedi. 

YÜKSEK KOLESTROLE 
DİKKAT! 

Doç. Dr. Muhammet Gür-
doğan, yüksek kolestrolün de 
kalp hastalığı riskni arttırdığına 
dikkat çekti. Gürdoğan, “Da-
marlar daraldığında kalp, vücu-
da yeterince kan pompalamak 
için daha çok çalışmak zorunda 
kalır. Ateroskleroz, kalp krizi, 
felç ve diğer kalp hastalıkları 
riskini ciddi şekilde artırır. Diğer 

yandan HDL kolesterol vücut 
için faydalıdır. Çünkü bu koles-
terol türü, kötü kolesterolü da-
mar duvarlarından uzaklaştıra-
rak karaciğere taşır ve vücuttan 
atılmasını sağlar. Yani HDL’nin 
yüksek olması, kalp hastalıkları-
na karşı koruyucu bir etki yara-
tır. Yüksek kolesterol, genellikle 
belirti vermeyen sessiz bir du-
rumdur. Bu nedenle düzenli 
kolesterol kontrolleri, sağlıklı bir 
diyet ve egzersiz gibi yaşam tar-
zı değişiklikleri, kalp hastalığı 
riskini azaltmak için önemlidir. 
Düşük yağlı yiyecekler tüket-
mek, sigarayı bırakmak ve dü-
zenli egzersiz yapmak, koleste-
rol seviyelerini kontrol altında 
tutmada etkili yöntemlerdir” 
dedi. 

 
‘KALP ZARINI  

ETKİLEYEBİLİR’ 
Doç. Dr. Gürdoğan, kanser 

tedavisinin beklenmedik kalp 
ve damar sorunlarına yol aça-
bildiğini belirterek, “Kemotera-
pi ve radyoterapi gibi güçlü te-
daviler kanser hücrelerini yok 
ederken, bazen kalp ve damar-
ları etkileyerek kalp yetmezliği, 
hipertansiyon, kalp krizi, ritim 
bozuklukları, damar içi pıhtılaş-
malar, kalp kası ve kalp zarı 
hastalıklarına yol açabilir. Gö-
ğüs bölgesine uygulanan rad-
yoterapi de kalp damarlarını 
daraltarak kalp krizi riskini artı-
rabilir; kalp zarını etkileyebilir” 
şeklinde konuştu. 

 
ÇARPINTI VE NEFES 

DARLIĞI RİTM  
BOZUKLUĞUNUN  

HABERCİSİ 
Doç. Dr. Gökay Taylan, en 

sık rastlanan ritm bozukluğu 
olan Antriyal Fibrilasyona dik-
kat çekti. Taylan,  “Hastalar ge-
nellikle çarpıntı, nefes darlığı, 
göğüs ağrısı veya çabuk yorul-
ma şikayetleri ile hekime baş-
vurmaktadır. Özellikle nabız 
düzensizliği saptanan hastalar-
da elektrokardiyogram (EKG) 
çekilerek kesin tanısı konabilir. 
Bazen aralıklı AF atakları olan 
hastalarda çarpıntının ve 
AF’nin tanısını koymak kolay 

olmayabilir ve bu amaçla EKG 
Holter, teknolojik akıllı saatler 
gibi ek tetkiklerden faydalanıla-
bilir. Özellikle 65 yaş ve üzeri 
bireylerin her sağlık kontrolün-
de AF açısından taranması 
önerilmektedir” dedi. 

 
‘ERKEN TEŞHİS ÖNEMLİ’ 

Dr. Öğr. Üyesi Çağlar Kaya, 
hipertansiyonun ciddi sağlık 
sorunlarına yol açtığını belirte-
rek,  

“Temel şikâyetler arasında 
Nefes darlığı (özellikle egzersiz 
sırasında), yorgunluk, göğüs 
ağrısı, baş dönmesi veya bayıl-
ma, şişkinlik (ödem) sıralan-
maktadır. Tanı süreçlerinde da-
ha fazla dikkat ve erken teşhis 
önem kazanmıştır. Basit kan 
testlerinin yanı sıra elektrokar-
diyografi, ekokardiyografi, bil-
gisayarlı tomografi, sintigrafi ve 
kateterizasyon görüntüleme 
yöntemleri ile tanı değerlendir-
meleri yapılmaktadır. Tedavi 
seçenekleri de genişlemiş, çeşit-
li ilaçlar, oksijen desteği, anjiyo-
grafi yöntemleri veya cerrahi 
tedavi yöntemleri ile hastaların 
yaşam kalitesi artırmaya çalışıl-
maktadır” ifadelerini kullandı. 

 
‘KALP KAPAK  

HASTALIKLARI  
GENÇLERDE DE  

GÖRÜLÜYOR’ 
Doç. Dr. Uğur Özkan, dün-

ya genelinde ölüm nedeniyle-
rinden birinin de kalp kapak 
hastalıkları olduğunu kaydetti. 
bu hastalığın genellikle sinsi bir 
şekilde ilerlediğine dikkat çeken 
Özkan, “Kalp kapak hastalıkları 
sadece ileri yaşta ortaya çık-
maz. Doğumsal anomaliler, ço-
cukluk döneminde geçirilen 
hastalıklar veya romatizmal 
hastalıklar gibi etkenler nede-
niyle genç yaşlarda da görüle-
bilir. Özellikle romatizmal ateş 
gibi enfeksiyonlar, kalp kapak-
larında hasara yol açarak genç-
lerde de kapak sorunlarına ne-
den olabilir. Bu hastalar için de 
tek çözümün açık kalp ameliya-
tı olmadığını unutmamak gere-
kir” ifdelerini kullandı. 

Haber Merkezi 

Kalbinize iyi bakın
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